

CÉLÉBRATIONS EUCHARISTIQUES du 25 février au 5 mars 2017
EUCARISTIC CELEBRATIONS from February 25 to March 5, 2017

Samedi / Saturday – 25

17h00 / 5:00 p.m. - Jeanne Abgrall / *la famille Vincent*

Dimanche / Sunday – 26 8^e Dimanche du temps ordinaire / 8th Sunday in Ordinary Time

9h00 / 9:00 a.m. - Pour les membres de la paroisse – le Recteur /
- For the people of the parish - the Rector

10h30 / 10:30 a.m. - Douglas Valin (5^e anniv.) / *Micheline Groulx et Frank Valin*

- Laurette Gauthier Arial / *Robert et Jeannine Arial*

- Thérèse Gagnon-Castonguay / *son époux Denis*

- Jules Lussier / *la famille*

- Norman Castonguay / *la famille*

- Lionel Landriault / *son épouse*

- Patricia Sutherland / *Richard et Thérèse Evraire*

- Georgette Sabourin / *Colette*

12h00 / 12:00 p.m. - Beatrice Stephen / *Bea Ross*

- Edward J. Hayston / *Yolande & John Tarnowski*

17h00 / 5:00 p.m. - Bertrand Raymond / *sa famille*

19h30 / 7:30 p.m. -

Lundi / Monday – 27

12h15 / 12:15 p.m. - In thanksgiving / *A parishioner*

17h00 / 5:00 p.m. - Jeannine Cayer-Hurtubise / *Anne*

Mardi / Tuesday – 28

12h15 / 12:15 p.m. - Vera Stody / *Paul and Catherine Motz*

17h00 / 5:00 p.m. - Luigi & Giuseppina Priocolo et Luigi & Maria Vanacore /
leurs enfants

Mercredi / Wednesday – 1 Mercredi des Cendres / Ash Wednesday

12h15 / 12:15 p.m. - Deceased members of the Funtek-Fabian family

17h00 / 5:00 p.m. - Intentions de la famille Trudel / *Pauline Trudel*

19h30 / 7:30 p.m. - Raymond Ouellette / *Colette et Gilles*

Jeudi / Thursday – 2

12h15 / 12:15 p.m. -

17h00 / 5:00 p.m. - Lucile Julien / *la famille*

Adoration eucharistique / Eucharistic Adoration

Vendredi / Friday – 3

12h15 / 12:15 p.m. - Jeannine Cayer-Hurtubise / *Anne*

Adoration eucharistique / Eucharistic Adoration

17h00 / 5:00 p.m. - Aurèle et Thérèse Beauchamp / *la famille*

Samedi / Saturday – 4

17h00 / 5:00 p.m. - Membres de la famille Sabourin / *Pauline Sabourin*

Dimanche / Sunday – 5 1^{er} Dimanche de carême / 1st Sunday of Lent

9h00 / 9:00 a.m. - Pour les membres de la paroisse – le Recteur /

- For the people of the parish - the Rector

10h30 / 10:30 a.m. - Josée Lacroix (12^e anniv.) / *Micheline Groulx et Frank Valin*

- Mgr Joseph-Aurèle Plourde / *son ami Daniel*

- Eric Poulin (1^e anniv.) / *son épouse*

- Jean Bertrand / *Suzanne et les enfants*

12h00 / 12:00 p.m. - Brian Jenkins / *Steven*

- Marcel Prud'homme / *Bea Ross*

- Isabelle Badeni Tarnowska / *Yolande & Paul Tarnowski*

- Anna Cholewa (11th anniv.) / *Children & grandchildren*

17h00 / 5:00 p.m. - Adélard Bélanger / *Nicole et Michel Drapeau*

- Georges P. Vanier (50^e anniv.)

19h30 / 7:30 p.m. -

18-19 février 2017 / February 18-19 2017

Offrandes / Offerings	Revenus / Revenue
Offrandes du dimanche / Sunday offerings	\$ 8,464.60
Dépôts directs / Direct deposits	\$ 572.50
Autres revenus / Other revenue	\$ 4,104.00
Total	\$13,141.10

8^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE (26 FÉVRIER 2017)

Le chrétien met sa confiance en Dieu.
Il sait qu'avec son aide tout est possible.

Cathédrale Notre-Dame

Mercredi des Cendres

Le 1^{er} mars – mercredi des Cendres, nous marquerons le début du Carême par trois célébrations eucharistiques bilingues à 12h15, 17h et 19h30. Le temps du Carême est un temps pour se défaire de tout ce qui ternit nos relations, des lourdeurs du péché qui empêchent de vivre, de nettoyer nos vies pour y laisser entrer le Soleil de Dieu. Rappelons-nous que le mercredi des Cendres est jour de jeûne et d'abstinence de même que le Vendredi saint. Ces jours-là, les catholiques sont appelés à s'abstenir de viande et à prendre un seul repas complet. Dans l'archidiocèse d'Ottawa, nous sommes également invités à pratiquer l'abstinence tous les autres vendredis de Carême. Voir les normes pour le Carême sur le site du diocèse www.catholiqueottawa.ca

Adoration

Il est bon de se rappeler que l'adoration eucharistique en dehors de la messe prolonge le mémorial célébré lors de la célébration eucharistique (*célébration qui rend présent le Christ dans l'acte d'adoration par excellence qu'est sa mort sur la croix*) en invitant les fidèles à demeurer auprès du Seigneur présent dans le Saint-Sacrement. *Le Maître est là et il appelle* (Jn 11, 28). En ce début de Carême, profitons de ce temps d'adoration. En s'attardant auprès du Christ, les baptisés jouissent de son intime familiarité et, devant lui, ils épanchent leur cœur pour eux-mêmes et pour les leurs; ils prient pour la paix et le salut du monde. En offrant leur vie entière au Père, le Christ et l'Esprit Saint, ils puisent, dans cet admirable échange, un accroissement de leur foi, de leur espérance et de leur charité. **Nous invitons les fidèles à venir adorer le Seigneur dans le Saint-Sacrement le 3 mars.** L'adoration se fera après la messe de 12h15 jusqu'à la messe de 17h00. Venez pour 30 minutes ou pour une heure. SVP laisser votre nom à Marie-Andrée ou à Jacques à la sacristie; ils sont à préparer un horaire afin d'assurer une présence continue.

Quête spéciale

La prochaine collecte spéciale aura lieu la fin de semaine prochaine, **4-5 mars**. Les fonds recueillis serviront aux œuvres diocésaines et missionnaires et permettront à l'archidiocèse d'Ottawa de répondre aux demandes d'aide en provenance des diocèses canadiens et étrangers, ainsi que de groupes divers. Tout chèque doit être fait au nom de la Cathédrale Notre-Dame. Ceux-ci sont comptabilisés à la cathédrale pour fin d'impôt avant d'être acheminés au diocèse.

Appel à tous

Nous sommes à la recherche de couples mariés bénévoles aptes à préparer nos fiancés qui se marient ici à la Cathédrale. Si vous êtes intéressés à offrir une soirée par semaine ou un après-midi par fin de semaine en saison, selon votre horaire, veuillez communiquer avec le bureau paroissial. On vous offrira la formation.

Journée mondiale de la prière

Suis-je injuste avec toi? Textes rédigés par le Comité de la Journée mondiale de la prière des Philippines. La célébration aura lieu à la Basilique Cathédrale Notre-Dame le **vendredi 3 mars à 19h**.

✦ L'Église diocésaine ✦ Voir www.catholiqueottawa.ca

Développement et Paix

À l'occasion du mercredi des Cendres, Développement et Paix – Caritas, Canada lancera sa 50^e campagne annuelle du Carême de partage, intitulée *Les femmes au cœur du changement*.

Depuis la fondation de l'organisation en 1967, les fonds versés annuellement par les catholiques durant le Carême de partage servent à fournir un appui essentiel aux populations les plus pauvres d'Afrique, d'Amérique latine, d'Asie et du Moyen-Orient. Aujourd'hui, Développement et Paix appuie 173 partenaires et 194 projets dans 46 pays à travers le monde!

Il y aura une présentation la fin de semaine des 18 et 19 mars à ce sujet.

8th SUNDAY IN ORDINARY TIME (FEBRUARY 26, 2017)

Christians place their trust in God.
They know that, with his help, everything is possible.

Notre Dame Cathedral

Ash Wednesday

March 1st – Ash Wednesday, our observance of Lent begins with three bilingual Eucharistic celebrations, 12h15 p.m., 5:00 p.m. and 7:30 p.m.

Lent is a time to get rid of any 'dirt' that may exist in our lives and our relationships; to make peace with ourselves, with our neighbors, and with God. Lent is a time to make room and to invite the Light of God into our hearts. Let us remember that Ash Wednesday and Good Friday are days of fast and abstinence. On those days, Catholics are not to eat meat and to take only one full meal. In the Archdiocese of Ottawa, Catholics are invited to abstain from the consumption of meat on all Fridays of Lent. You may access the Norms for Lenten Observance on the diocesan web site at www.catholicottawa.ca.

Adoration

As we enter Lent, let us remember God's invitation to come renew and deepen our relationship with Him in the Blessed Sacrament... a unique opportunity to pray for those we love, for peace in the world, and to renew our commitment to serve as his true and loyal disciples. **We invite all parishioners and guests to come pray in the presence of the Blessed Sacrament on March 3.** Adoration will begin after the 12:15 p.m. mass and continue to the beginning of the 5:00 p.m. mass. Come for 30 minutes or an hour. Please register with Marie-Andrée or Jacques in the Sacristy; they are preparing a schedule to assure a continued presence.

Special Collection

The next scheduled special collection will take place next weekend, **March 4-5.** Funds collected will enable the Archdiocese of Ottawa to provide for its missionary work and respond to requests for assistance from Canadian and foreign dioceses, as well as from various groups. Please make your cheque payable to Notre Dame Cathedral. Your donation is remitted to the Archdiocese of Ottawa and registered here at the Cathedral for income tax receipt purposes.

Help Wanted

We are seeking volunteer married couples willing to assist in the preparation of our fiancés getting married here at the Cathedral. If you are interested in offering your services seasonally one evening a week or one afternoon per weekend, according to your schedule, please call the parish office. Training will be provided.

World Day of Prayer

Am I being unfair to you? Texts written by the World Day of Prayer Committee of the Philippines. The worship service will take place at Notre Dame Cathedral Basilica on Friday, **March 3 at 7 p.m.**

Diocesan Church ♦ See www.CatholicOttawa.ca

Development and Peace

On Ash Wednesday, Development and Peace – Caritas Canada will launch its 50th annual Share Lent campaign, entitled *Women at the Heart of Change*.

Since the organization's founding in 1967, money donated annually by Catholics during Share Lent provides essential support to the poorest of populations of Africa, Asia, Latin America and the Middle East. Today, Development and Peace supports 173 partners and 194 projects in 46 countries around the world!

There will be a presentation the weekend of March 18 and 19.

'Man of the Shroud' Exhibit

The "Man of the Shroud" exhibit is coming to St. Isidore Roman Catholic Church, Kanata, **April 4-11.** This is a scholastic exhibit, with a dramatic actual-size digital authentic reproduction of "The Shroud of Turin" printed on linen. Guest speakers: Mr. Barrie Schwartz, official photographer for the "Shroud of Turin Research Project" and Dr. Phillip Wiebe, Professor of Philosophy at Trinity Western University. Student and adult seminars provided during the exhibit; donations accepted. Everyone is welcome. Info: <http://www.theshroud.org/>.

Pilgrimage to Portugal & Spain

In celebration of 100th Anniversary of Fatima; led by Fr. Michael Scherrey C.C., Oct.18-30 2017. Cost: \$3499/person (Double Occ. All costs included) Contact Laurie Courchesne-Dooley 613-732-5739.

VOCATION FAIR: To Inspire Men and Women Discerning a Call

Join us on Saturday, **March 4, 2017** at St. Margaret Mary Parish, 5 Fairbairn Ave. We begin at 9:00am with Mass & Brunch. Event will conclude at 1:00pm. Guest Speaker will be Fr. Pierre Champoux, Vocation Director, Archdiocese of Ottawa.



Programmes des messes bilingues / Programs for Bilingual Masses
Chantons les louanges du Seigneur – 25 février 2017 à 17h00 et
le 26 février 2017 à 9h00
Hymns of Praise –February 25, 2017 at 5:00 p.m. and
February 26, 2017 at 9:00 a.m.
Directeur musical: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Directrice / Director: Joan Fearnley (Choeurs des femmes, Choeurs des
enfants / Women's Choir, Children's Choir)
Organiste: Jennifer Loveless

<i>Prélude / Prelude:</i>	
<i>Largo from Trio Sonata V</i>	<i>J.S. Bach</i>
<i>Chant d'entrée / Processional Hymn:</i>	
<i>Quand le Seigneur se montrera</i>	<i>DMV 581</i>
<i>Glorie à Dieu / Glory to God:</i>	
<i>Glory to God in the Highest (CCCB, Celebrate in Song)</i>	<i>M.G.</i>
<i>Psaume Responsorial Psalm:</i>	<i>M.G.</i>
<i>En Dieu seul, le repos de mon âme.</i>	
<i>Acclamation à l'Évangile / Gospel acclamation:</i>	
<i>Alleluia 2</i>	<i>R. Daveluy</i>
<i>Présentation des offrandes / Presentation of the Gifts:</i>	
<i>Le secret de Dieu</i>	<i>M: C. Saindon</i>
<i>Sanctus:</i>	<i>CCCB M.G.</i>
<i>Anamnesis:</i>	<i>CCCB M.G.</i>
<i>Amen:</i>	<i>CCCB M.G.</i>
<i>Agnus Dei:</i>	<i>Agneau de Dieu Daniel</i>
<i>Communion:</i>	<i>Gather Us Together CBW 601</i>
<i>Méditation / Meditation:</i>	
<i>Tantum Ergo</i>	<i>G. Fauré</i>
<i>Chant d'envoi / Recessional Hymn:</i>	
	<i>Orgue / Organ</i>
<i>Postlude:</i>	
<i>Toccata in G Major</i>	<i>T. Dubois</i>

**Chantons les louanges du Seigneur – 26 février 2017,
Dimanche 10h30 et 17h00
Directeur musical: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Organiste: Jennifer Loveless**

Prélude:	Largo from Trio Sonata V	J.S. Bach
Chant d'entrée:	Peuples, criez de joie	DMV 579
Gloire à Dieu:		DMV 200
Psaume responsorial:		M.G.
En Dieu seul, le repos de mon âme.		
Acclamation à l'Évangile:	Alléluia 2	R. Daveluy
Elle est vivante, efficace, la parole de Dieu; elle juge des intentions et des pensées du cœur.		
Présentation des offrandes:	Sicut Mater Consolatur	O. Lassus
Comme une mère console ses enfants, ainsi je vous consolerais, dit le Seigneur; Et de Jérusalem, la ville que j'ai choisie, viendra à toi, et vous verrez, Et votre cœur se réjouira.		
Acclamations eucharistiques:		
Sanctus	Saint, Saint, Saint	DMV 245
Acclamation:		DMV 269
Rite de fraction:	Agneau de Dieu	DMV 295
Communion:	En marchant vers toi, Seigneur	DMV 326
Méditation:	Domine Convertere	G.P. Palestrina
Reviens, Seigneur, délivre-moi, sauve-moi en raison de ton amour.		
Envoi:		Orgue
Postlude:	Toccata in G Major	T. Dubois

**Hymns of Praise – February 26, 2017
Sunday at 12 Noon and 7:30 p.m.
Musical Director: Michel Guimont (613) 738-5025 #245
Organist: Jennifer Loveless**

Prelude:	Largo from Trio Sonata V	J.S. Bach
Processional Hymn:	At the Name of Jesus	CBW 427
Glory to God:	Celebrate in Song	M.G.
Responsorial Psalm:		CBW 133
Rest in God alone, rest in God alone, my soul, my soul.		
Gospel Acclamation:	Alleluia 2	R. Daveluy
Presentation of the Gifts:		
	Psalm 43	F. Mendelssohn
Vindicate me, my God, and plead my cause against an unfaithful nation. Rescue me from those who are deceitful and wicked. You are God my stronghold. Why have you rejected me? Why must I go about mourning, oppressed by the enemy?		
Eucharistic Acclamations:	Celebrate in Song	M.G.
Agnus Dei	Celebrate in Song	M.G.
Communion:	Take and Eat	CBW 611
Meditation:	Domine Convertere	G.P. Palestrina
Return, O Lord, save my life; rescue me because of your kindness.		
Recessional Hymn:		
	Lord of All Hopefulness	CBW 497
Postlude:	Toccata in G Major	T. Dubois